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1. Allmän kompetens, engagemang för EU och personlig oavhängighet 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 
kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 
ansvara för? Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du 
att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt 
ansvarsområde? Hur kommer du att genomföra integreringen av ett ungdomsperspektiv? 

På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 
tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 
skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

Jag har alltid ställt mig bakom tanken om en stark och enad europeisk kontinent. Hela min yrkeskarriär och 
politiska karriär har varit i allmänhetens tjänst, och Europa och Europeiska unionen har alltid utgjort den 
övergripande ramen för mitt arbete. Jag har innehaft flera olika befattningar kopplade till EU inom både den polska 
och den europeiska förvaltningen, varav många med direkt anknytning till budgetfrågor. I mitt första jobb hade 
jag äran att bistå chefsförhandlaren när Polen skulle ansluta sig till Europeiska unionen. Vid det historiska 
toppmötet i Köpenhamn 2002, då man enades om anslutningsförhandlingarna för tio länder, var jag rådgivare 
gällande finanspaketet och i frågor om EU:s budget. Jag deltog också i kampanjen inför den polska 
folkomröstningen om anslutning till Europeiska unionen, bland annat som medförfattare till en rapport om EU-
medlemskapets kostnader och fördelar. I den polska regeringen har jag varit både tjänsteman och haft politiska 
roller, bland annat som statssekreterare för europeiska frågor på utrikesministeriet, som premiärministerns EU-
sherpa och nu senast som Polens ständiga representant vid EU. När det gäller erfarenhet inom EU-institutionerna 
har jag till exempel arbetat för Janusz Lewandowski, kommissionsledamot med ansvar för ekonomisk planering 
och budget, och för generalsekretariatet vid Europeiska unionens råd som direktör för energi, transport och 
telekommunikation. Men den roll som varit viktigast, och som i många avseenden har präglat mig mest, var den 
som chef för Donald Tusks kansli när han var Europeiska rådets ordförande. Dessa erfarenheter har gett mig 
grundliga kunskaper om i stort sett alla politiska, finansiella och rättsliga aspekter av EU. Jag har samtidigt visat 
ett orubbligt engagemang för de europeiska intressena och Europas enighet samt vidmakthållit mitt eget 
professionella oberoende i de avtal och beslut som jag har bidragit till att bereda. 

Jag är angelägen om att stärka Europeiska unionen och dess enighet för att fortsätta att förbättra säkerheten för 
Europas invånare, den europeiska ekonomins konkurrenskraft och människors livskvalitet. Om jag godkänns och 
får ansvar för EU:s budget kommer jag att bidra till att göra denna kommission till en investeringskommission. 
Jag kommer att sträva efter att omsätta våra nuvarande och framtida politiska prioriteringar i resultat som gör 
verklig skillnad för människor i hela vår världsdel. I denna anda kommer jag, om jag godkänns, att göra mitt 
yttersta för att utan dröjsmål nå en överenskommelse om en ändamålsenlig flerårig budgetram. Jag kommer 
samtidigt att oförtröttligt arbeta för att se till att varenda cent av de europeiska skattebetalarnas pengar skyddas 
mot bedrägerier och andra oegentligheter.  

Jag kommer dessutom att sträva efter att skapa en ännu modernare, diversifierad och flexibel europeisk offentlig 
förvaltning med kompetenta och engagerade medarbetare. Vår europeiska offentliga förvaltning, och i synnerhet 
Europeiska kommissionens anställda, ska gå i täten när det gäller att förverkliga de politiska prioriteringarna under 
den kommande mandatperioden. Om jag godkänns vill jag göra kommissionen mer representativ för de människor 
vi tjänar. Vi har gjort stora framsteg när det gäller fördelningen mellan kvinnor och män inom ledningen, men vi 
måste göra mer. Rent allmänt måste vår union ha en entusiastisk och högutbildad offentlig förvaltning. Detta är 
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helt nödvändigt i ett läge där EU tilldelas fler och fler uppgifter. Om jag godkänns skulle detta vara viktiga delar 
av mitt uppdrag. 

Jag kommer i enlighet med skyldigheten i det interinstitutionella avtalet att arbeta för att vidareutveckla metoden 
att integrera ett jämställdhetsperspektiv i den nuvarande EU-budgeten. Som ett led i utarbetandet av den framtida 
långtidsbudgeten och i enlighet med budgetförordningens krav kommer jag att sträva efter att säkerställa att 
program och verksamheter, om det är genomförbart och lämpligt samt i enlighet med relevanta sektorsspecifika 
regler, genomförs med beaktande av principen om jämställdhet och i enlighet med en lämplig metod för integrering 
av ett jämställdhetsperspektiv. 

Jag delar till fullo Europaparlamentets ambition att beakta unga människors perspektiv i utformningen av EU:s 
politik. Vi måste vara mycket lyhörda för vad unga människor i Europa behöver och tycker är viktigt, oavsett var 
de kommer ifrån och deras sociala och ekonomiska status. Om jag godkänns av Europaparlamentet kommer jag 
tillsammans med övriga kommissionsledamöter att anordna en ungdomsdialog under de första 100 dagarna av 
mandatperioden och följa upp detta med årliga dialoger.  

Låt mig avslutningsvis bekräfta att jag har uppfyllt alla skyldigheter gentemot de institutioner som jag har arbetat 
för, till exempel genom att utan dröjsmål lämna in fullständiga förklaringar om ekonomiska intressen. Precis som 
jag har gjort i mina tidigare roller kommer jag att fortsätta att i alla avseenden till fullo respektera fördragets 
bokstav och anda, i synnerhet skyldigheten att agera i EU:s intresse och inte ta emot instruktioner. Jag kommer att 
fullt ut följa alla tillämpliga regler om integritet, opartiskhet och etik, liksom även uppförandekoden för Europeiska 
kommissionens ledamöter och dess bestämmelser om intressekonflikter. Min intresseförklaring är fullständig och 
kommer att revideras om några förhållanden skulle ändras. Jag kommer att undvika att hamna i en ställning eller 
situation där min oavhängighet, opartiskhet och tillgänglighet för kommissionen kan ifrågasättas. Jag förbinder 
mig fullt ut att underrätta kommissionens ordförande om en möjlig intressekonflikt skulle uppstå under 
fullgörandet av mitt officiella uppdrag. 

 

2. Förvaltning av ansvarsområdet och samarbete med Europaparlamentet  

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande? I vilket 
avseende anser du att du är redovisningsskyldig inför parlamentet? 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 
både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 
parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ? Är du beredd att i god tid förse parlamentet 
med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det gäller planerade initiativ och pågående 
förfaranden? 

Om jag godkänns som kommissionsledamot med ansvar för budget, bedrägeribekämpning och offentlig 
förvaltning förbinder jag mig att hålla Europaparlamentet fullständigt informerat om mitt och mina avdelningars 
agerande, vilket är en grundläggande förutsättning för ett välfungerande och effektivt EU. Jag kommer vidare att 
i enlighet med min uppdragsbeskrivning bära det politiska ansvaret för de åtgärder som vidtas inom mitt 
ansvarsområde. 

Det är helt avgörande för att skapa politiskt ägarskap och leverera meningsfulla resultat för Europas invånare att 
samarbeta på ett konstruktivt sätt och i rätt tid med Europaparlamentet. Detta samarbete är särskilt viktigt inom 
mitt ansvarsområde med tanke på Europaparlamentets roll som budgetmyndighet och myndighet som beviljar 
ansvarsfrihet, som medlagstiftare (särskilt för nästa generation EU-program) och i förfarandet för antagande av 
den fleråriga budgetramen.  

Om jag godkänns kommer jag därför att etablera ett nära samarbete med parlamentet och relevanta utskott i varje 
skede av den politiska beslutsprocessen och den politiska dialogen. Mitt fokus kommer att vara ett effektivt och 
regelbundet informationsutbyte baserat på öppenhet och ömsesidigt förtroende. Dessa principer uttrycks i 
ordförande Ursula von der Leyens politiska riktlinjer och uppdragsbeskrivningar, som även framhåller vikten av 
att stärka det speciella förhållandet mellan Europaparlamentet och kommissionen. Om jag godkänns kommer jag 
att fullt ut respektera bestämmelserna i det nya ramavtal om förbindelserna mellan Europaparlamentet och 
kommissionen som aviserats. Jag kommer även att till fullo genomföra det interinstitutionella avtalet av den 16 
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december 2020 om budgetdisciplin, samarbete i budgetfrågor och sund ekonomisk förvaltning samt om nya egna 
medel, inbegripet en färdplan för införandet av nya egna medel.   

Jag är väl medveten om vikten av att parlamentet och rådet behandlas lika, i synnerhet när det gäller att få 
information. Detta är inte bara ett krav i fördraget, utan en demokratisk skyldighet för en kommissionsledamot 
som, i egenskap av medlem i kommissionskollegiet, ska stå till svars inför de direktvalda ledamöterna i 
Europaparlamentet.  

Om jag godkänns kommer jag att delta i plenarsessioner, alla relevanta utskottssammanträden och trepartssamtal. 
Jag kommer även att se till att det finns ett regelbundet informationsflöde med ordförandena och ledamöterna i de 
berörda parlamentsutskotten. Min dörr kommer alltid att stå öppen för bilaterala möten och omfattande samråd i 
viktiga frågor. Jag vill avslutningsvis försäkra att jag kommer att se till att frågor som ledamöter i 
Europaparlamentet riktar till kommissionen inom mitt ansvarsområde besvaras snabbt, korrekt och i en konstruktiv 
anda. 

 

Frågor från budgetutskottet  

Diskussionerna om nästa fleråriga budgetram har redan inletts, och EU står inför aldrig tidigare skådade 
utmaningar. Den tillträdande ordföranden erkände behovet av en djupgående översyn av EU:s budget för att leva 
upp till dessa utmaningar och efterlyste ”enkelhet och flexibilitet, snabbhet och strategiskt fokus i våra utgifter” 
samt åtog sig att lägga fram ett förslag om en mer fokuserad, enklare och verkningsfull långtidsbudget med färre 
program, en starkare koppling mellan nationella reformer och investeringar och en omarbetning av finansieringen 
av yttre åtgärder.  
De skriftliga frågorna till den nominerade kommissionsledamoten med ansvar för budget syftar till att belysa de 
praktiska konsekvenserna av detta åtagande. 

3. Utgifter och EU:s budget efter 2027: 

Utöver kravet på återbetalning av skulderna inom ramen för NextGenerationEU förtecknas i den tillträdande 
ordförandens politiska riktlinjer ett antal nya och befintliga prioriteringar som ska finansieras inom ramen för 
nästa fleråriga budgetram. Hur bedömer du i detta sammanhang vilka belopp som kommer att krävas för att 
genomföra den nuvarande politiken, finansiera nya prioriteringar och återbetala skulder inom ramen för 
NextGenerationEU? 

Detta innebär en djupgående översyn av EU:s budget i riktning mot en mer fokuserad, flexibel, verkningsfull och 
enklare långtidsbudget. Hur kommer den fleråriga budgetramens struktur att se ut och vilka är de praktiska 
konsekvenserna av övergången från en programbaserad till en policybaserad budget? Hur kommer detta att 
påverka utgiftsprogrammens antal och karaktär och hur kommer du att säkerställa att återbetalningen av skulder 
inom ramen för NextGenerationEU inte minskar finansieringen av EU:s politik?  

Europa upplever omvälvande förändringar – för vårt samhälle, vår säkerhet, vår planet och vår ekonomi. De snabba 
förändringarna skapar utmaningar som endast kan lösas genom att gemensamma åtgärder vidtas i ett enat Europa. 
EU-budgeten har visat att den ger resultat där det är som viktigast för våra medborgare och för jordbrukare, 
forskare, företag och regioner i och utanför Europa. Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att 
använda alla verktyg som står till mitt förfogande för att med hjälp av budgeten stärka Europas framtid på bästa 
möjliga sätt.  
 
Färdriktningen är tydlig. I tillträdande ordförande Ursula von der Leyens riktlinjer för den nya kommissionen 
2024–2029 beskrivs våra gemensamma prioriteringar och utmaningar för framtiden. Dessa sträcker sig från 
hållbart välstånd och konkurrenskraft till försvar och säkerhet, från att stödja människor och stärka våra samhällen 
och vår livskvalitet till att utnyttja vårt globala Europa för att upprätthålla demokratin och värden. EU:s budget 
berör samtliga prioriteringar och kommer att kräva en samlad insats av alla institutioner. Jag vill klargöra att jag 
anser att åtskillnaden mellan ”gammalt” och ” nytt” och ”traditionellt” och ”modernt” är ytterst konstlad, då det 
enbart rör sig om europeiska behov och prioriteringar som budgeten måste svara mot på effektivast möjliga sätt.  
 
Med beaktande av alla dessa faktorer är jag fast övertygad om att de utmaningar vi står inför kräver en ambitiös 
EU-budget, både vad gäller storlek och utformning. För att kommissionen ska kunna bli en 
”investeringskommission” behövs det en effektivare och mer verkningsfull finansiell struktur i unionen. EU-
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budgeten måste vara drivkraften för att mobilisera privat och institutionell finansiering och säkerställa 
samstämmighet med de nationella budgetarna, bland annat genom medfinansiering, för att EU:s prioriteringar ska 
kunna förverkligas. Stärkta och moderniserade intäkter, särskilt genom nya egna medel, kommer att bli avgörande 
för att EU-budgeten ska kunna bidra till att förverkliga våra gemensamma mål. Därutöver måste vederbörlig 
hänsyn tas till starten på återbetalningen av skulderna inom ramen för NextGenerationEU. 
 
Den nuvarande fleråriga budgetramen har varit själva grunden för att kunna möta de många utmaningar som EU 
har ställts inför de senaste åren, bland annat tack vare Europaparlamentets stöd. Den har emellertid också visat på 
strukturella brister när det gäller att snabbt kunna svara mot nya prioriteringar och behov, något som beror på dess 
komplexitet och stelhet.  
 
Om jag godkänns som kommissionsledamot förbinder jag mig att tillsammans med Europaparlamentet och 
medlemsstaterna arbeta för en framtida budget som motsvarar våra ambitioner om en mer fokuserad, enklare och 
mer verkningsfull budget.  
 
Fokuserad. Jag kommer att verka för en budget som baseras på politik, så att unionens mål uppnås. I praktiken 
innebär detta att budgeten främjar europeiska kollektiva nyttigheter och positiva spridningseffekter så att våra 
gemensamma mål uppnås, särskilt vad gäller försvar och säkerhet, hållbart välstånd och konkurrenskraft samt 
demokrati och social rättvisa. Detta kräver färre, mer fokuserade program och en plan för varje land som kopplar 
samman de viktigaste reformerna med investeringar som styrs till de områden där EU-åtgärder behövs som mest. 
Vi måste också samordna, och i vissa fall anpassa, våra olika strategier och verktyg för att uppnå våra mål. I detta 
ingår bland annat att utveckla en starkare sammanhållnings- och tillväxtpolitik som sätter regionerna i centrum 
och utformas tillsammans med myndigheterna på nationell, regional och lokal nivå. Ekonomisk, social och 
territoriell sammanhållning är grunden för ett enat Europa. För att stärka EU:s konkurrenskraft och 
sammanhållning måste vi anpassa vår politik och våra verktyg till de särskilda utmaningar som finns i 
medlemsstaterna och regionerna, vilka bör delta aktivt i utformningen. Vi behöver också stärka kopplingen mellan 
investeringar och reformer för att på så sätt skapa synergieffekter. Med en politiskt baserad budget är 
förutsättningarna goda att främja innovation och nyskapande i Europa. Forskning, innovation, vetenskap och 
teknik står i centrum för vår ekonomi. Vi måste ta tillvara Europas fulla styrka som innovationsmotor. Genom en 
europeisk konkurrenskraftsfond kommer vi att få investeringskapacitet att stödja strategiska sektorer som är 
avgörande för EU:s konkurrenskraft. Fonden kommer att vara inriktad på ekonomins och företagens behov, i första 
hand de små och medelstora företagen, för att på så sätt bidra till att ta itu med de problem som identifierats i 
Draghis rapport. 
   
Enklare. Om vi vill göra skillnad i människors liv bör stödmottagare enkelt och snabbt kunna få tillgång till EU-
medel. EU:s utgifter sprids över alltför många program, varav vissa finansierar samma typer av åtgärder men med 
olika krav, vilket gör det svårt att kombinera finansiering på ett effektivt sätt. När EU gör kollektiva satsningar 
hämmas effektiviteten av splittring, komplexitet och stelhet, vilket framhålls i Draghis rapport. Därför kommer 
jag att arbeta för färre, mer fokuserade program samt enklare regler och förfaranden för att få tillgång till EU-
medel. Våra företag, däribland små och medelstora företag, och studenter, forskare och regioner ska inte behöva 
sätta sig in i ett komplext system med många olika instrument. För att göra det lättare att få tillgång till EU-
finansiering är tillgång till information, enkla och förutsägbara regler för stödberättigande och återkoppling på 
våra förfaranden viktiga inslag.  
  
Mer verkningsfull. Varje euro ur unionens budget måste göra skillnad. EU-budgeten kan ytterligare bidra till att 
mobilisera och minska riskerna för privat kapital med stöd av utvecklingsbanker, i första hand Europeiska 
investeringsbanksgruppen. Detta är inte minst viktigt på försvarsområdet, där vi kommer att jobba tillsammans 
med medlemsstaterna och föra ett nära samarbete med Nato. Mer allmänt är det viktigt att vi utnyttjar EU:s budget 
på ett bättre sätt för att frigöra den finansiering som behövs för den gröna och den digitala omställningen. Genom 
att omarbeta finansieringen av yttre åtgärder kommer vi på ett liknande sätt att främja ömsesidigt fördelaktiga 
partnerskap som gör att stödet blir mer verkningsfullt och målinriktat till förmån för våra partner samt mer anpassat 
till våra strategiska intressen.  
 
Mer flexibel. Den nuvarande fleråriga budgetramen är fortfarande inte tillräckligt väl anpassad för dagens och 
morgondagens föränderliga värld. Trots att vi för första gången gjort en halvtidsöversyn av ramen är detta den 
viktigaste lärdomen från de senaste fyra åren. Jag kommer att arbeta för att öka budgetens flexibilitet. Vi måste 
minska stelheten i form av strängt fördefinierade budgetar och överdriven planering av resurser för att det årliga 
budgetförfarandet ska bli mer relevant och lyhört för snabbt föränderliga behov. Kommissionen och 
budgetmyndigheten har ett gemensamt ansvar i detta avseende.  Jag kommer starkt att förespråka att det årliga 
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budgetförfarandet ska användas bättre och mer strategiskt så att vi på ett meningsfullare sätt kan agera utifrån 
ändrade prioriteringar och i vissa fall oförutsedda behov.  
 
Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att åta mig att samråda och ha ett brett utbyte med 
samtliga berörda parter, särskilt Europaparlamentet och medlemsstaterna, inför kommissionens förslag om nästa 
fleråriga budgetram. Jag ser fram emot att ta del av parlamentets idéer och bidrag för att utforma en ny budget som 
är anpassad till våra framtida ambitioner. 
 

4. Inkomster och finansiering av EU:s budget efter 2027: 

I den tillträdande ordförandens riktlinjer sägs ingenting om resurser utöver uppmaningen om ”stärkta och 
moderniserade intäkter för EU:s budget”. I uppdragsbeskrivningen går hon ett steg vidare och anser att man bör 
”utforska alla finansieringskällor”. 

Hur kommer du att säkerställa tillräcklig och hållbar finansiering för våra gemensamma prioriteringar? H ur 
kommer du att få rådet och medlemsstaterna att fatta beslut om de nuvarande förslagen om nya egna medel, och 
vad är alternativet, om så inte skulle ske? Kommissionens uppskattning av inkomsterna var att dess förslag till 
ändring av systemet med egna medel från 2023 skulle kunna generera 36 miljarder euro per år från och med 2028. 
Bekräftar du denna uppskattning? Har du för avsikt att lägga fram ett ändringsförslag och/eller ett nytt förslag? 
Om så är fallet, vilken typ av nya egna medel eller nya inkomstkällor kommer kommissionen att undersöka och 
vilka justeringar kommer detta att innebära av de befintliga och föreslagna egna medlen? Hur kommer du att 
säkerställa att budgeten är balanserad? 

EU-budgeten måste alltid vara balanserad. Det är ett krav enligt fördraget om Europeiska unionens funktionssätt. 
Unionen kommer alltid att fullgöra sina ekonomiska skyldigheter. Enligt fördraget måste unionen också se till att 
den har nödvändiga medel för att nå sina mål och genomföra sin politik. I dag finansieras EU:s budget av flera 
källor, varav den största är de nationella bidragen som baseras på medlemsstaternas andel av EU:s 
bruttonationalinkomst (BNI).  

Återbetalningen av de belopp som lånats inom ramen för NextGenerationEU och tillhörande ränta kommer under 
alla omständigheter att garanteras i sin helhet och i tid. Det råder inget tvivel om detta, vilket framgår av 
kreditbetyget AAA för EU:s upplåning.  

I beslutet om egna medel fastställs två tydliga parametrar när det gäller återbetalningen av upplåningen inom ramen 
för NextGenerationEU: alla skulder ska vara helt och hållet återbetalda senast den 31 december 2058 och minska 
på ett stabilt och förutsägbart sätt fram till detta datum. 

Inför nästa fleråriga budgetram ställs vi inför tydliga val:  det går inte att återbetala skulderna inom ramen för 
NextGenerationEU och samtidigt inte öka de nationella bidragen till EU-budgeten, se till att EU-budgeten 
motsvarar våra ambitioner och inte tillföra några nya egna medel.  

Det är mot denna bakgrund som man i det interinstitutionella avtalet av den 16 december 2020 uppmanar till 
införande av nya egna medel senast 2026. I juni 2023 lade kommissionen därför fram det justerade paketet, som 
beräknas ge intäkter på omkring 36 miljarder euro (2018 års priser) per år från och med 2028.  Baserat på de 
befintliga beräkningarna skulle de nuvarande förslagen inbringa de nödvändiga intäkterna och kunna genomföras 
omedelbart. Uppdaterade beräkningar kommer att tillhandahållas när så är nödvändigt.   

Jag kommer att göra mitt yttersta för att nå framsteg i denna fråga, genom ett öppet förhållningssätt och aktivt 
samarbete med de kommande ordförandeskapen i rådet. Tiden är mycket knapp för att nå resultat, men det är 
fortfarande möjligt. Jag vet att jag kan räkna med Europaparlamentets stöd.  

 

5. Parlamentets befogenheter och roll:  

Även om parlamentet erkänner behovet av enkelhet och flexibilitet, snabbhet och strategiskt fokus i våra utgifter, 
och i detta avseende noterar den tillträdande ordförandens avsikt att föreslå ”en policybaserad och inte en 
programbaserad budget”, måste parlamentets befogenheter upprätthållas i enlighet med fördragen, ramavtalet 
och det interinstitutionella avtalet av den 16 december 2020.  
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Hur kommer du mot denna bakgrund att säkerställa full respekt för parlamentets befogenheter, demokratiska 
kontroll och den roll som parlamentet spelar i följande fall:  

• Som medlagstiftare, särskilt genom att begränsa användningen av sekundärlagstiftning för att fastställa 
väsentliga delar av EU:s utgiftsprogram (såsom politiska mål, kriterier för stödberättigande osv.), samt 
utnyttjandet av artikel 122 i EUF-fördraget och brådskande förfaranden? 

• Som en av budgetmyndighetens båda parter vid tilldelningen av medel från den årliga budgeten till 
specifika politiska prioriteringar, till exempel genom att föreslå en tillräckligt detaljerad kontoplan för 
att budgetmyndigheten ska kunna fatta välgrundade beslut? 

• Vid granskningen av genomförandet av EU:s budget och relevant lagstiftning, inbegripet mekanismen 
för villkorlighet i samband med rättsstatsprincipen, genom att tillhandahålla regelbunden, aktuell och 
detaljerad information om genomförandet, för att möjliggöra demokratisk tillsyn? 

• Under hela processen för den fleråriga budgetramen, till exempel genom att föreslå konkreta åtgärder 
och arbetsformer för att säkerställa interinstitutionellt samarbete, dialog och regelbunden och aktuell 
information till parlamentet från dag ett av din mandatperiod och i enlighet med kommissionens roll som 
en opartisk medlare? 

 

Demokratisk legitimitet och ansvarsskyldighet är avgörande för att allmänheten ska ha förtroende för Europeiska 
unionen och dess institutioner.  

Jag är fast besluten att stärka samarbetet och dialogen mellan våra två institutioner, oavsett om det gäller det årliga 
budgetförfarandet, den fleråriga budgetramen eller andra budgetaspekter. Om jag godkänns kommer jag till fullo 
att respektera och genomföra det interinstitutionella avtalet av den 16 december 2020 om budgetdisciplin, 
samarbete i budgetfrågor och sund ekonomisk förvaltning samt om nya egna medel.  

För att kunna hantera de kriser som EU ställdes inför under den senaste mandatperioden krävdes i många fall 
exceptionella finansiella åtgärder, vilket innebar att artikel 122 i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt 
behövde tillämpas. Såsom ordföranden understryker i de politiska riktlinjerna kommer kommissionen att fortsätta 
att se till att sådana verktyg endast används i undantagsfall, i enlighet med villkoren i den bestämmelsen. Om det 
skulle uppstå behov av att tillämpa artikel 122 i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt i sådana fall som 
faller inom mitt ansvarsområde kommer jag personligen att delta i parlamentets sammanträden tillsammans med 
kommissionsledamoten med ansvar för kontakter mellan institutionerna och öppenhet för att fullt ut motivera 
användningen, med full respekt för det budgetkontrollförfarande som man enades om 2020. 

Vi är skyldiga EU-medborgarna och deras företrädare att göra vårt yttersta för att det ska råda största möjliga 
öppenhet kring budgetutgifternas resultat och effektivt skydda EU:s ekonomiska intressen, särskilt mot 
bedrägerier, intressekonflikter och överträdelser av rättsstatsprincipen. Jag kommer personligen att leda 
kommissionens arbete med det årliga ansvarsfrihetsförfarandet och samordna förbindelserna med 
Europaparlamentet i egenskap av den myndighet som beviljar ansvarsfrihet och med revisionsrätten. Jag har ett 
starkt engagemang för öppenhet och för att genomförandet av EU:s budget ska kunna granskas på ett meningsfullt 
sätt i alla dess dimensioner. Detta omfattar självfallet genomförandet av villkorlighetsförordningen. Jag kommer 
personligen att se till att parlamentet regelbundet informeras om eventuella framsteg i pågående förfaranden.  

Vidare skulle en enklare och flexiblare budget med färre program innebära att de årliga budgetförhandlingarna blir 
allt viktigare. Detta skulle följaktligen stärka Europaparlamentets roll som en av budgetmyndighetens båda parter 
vid tilldelningen av medel från den årliga budgeten till specifika snabbt föränderliga politiska prioriteringar. 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att se till att parlamentet har tillgång till all relevant 
information för att kunna utöva sina befogenheter och fatta välgrundade beslut.  

Jag har för avsikt att hålla samråd och föra breda diskussioner innan den framtida fleråriga budgetramen antas och 
samarbeta nära med Europaparlamentet under förhandlingarna så att en överenskommelse kan nås snabbt och i 
tid. Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag under mina första dagar i ämbetet att föreslå att en 
regelbunden dialog ska föras med parlamentets föredragande om den framtida fleråriga ramen, så att vi kan utbyta 
synpunkter. Jag sätter stort värde på Europaparlamentets synpunkter och förslag och ser fram emot att samarbeta 
med er kring det kommande förslaget för att på bästa sätt ta tillvara lärdomarna från den nuvarande fleråriga 
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budgetramen och NextGenerationEU. Det är vårt gemensamma ansvar att se till att nästa EU-budget tjänar våra 
gemensamma politiska mål på det mest ändamålsenliga och effektiva sättet. 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag alltid att förespråka partnerskap och samarbete mellan 
EU-institutionerna. Det är kommissionens roll och skyldighet att agera som opartisk medlare genom att 
tillhandahålla gedigen teknisk expertis och se till att alla röster hörs och beaktas. I detta avseende är jag fast 
besluten att verka för en kontinuerlig dialog med Europaparlamentet och rådet och mellan våra tre institutioner i 
linje med våra respektive befogenheter enligt fördragen. Jag är beredd att tillsammans med alla berörda parter 
bedöma om och hur det befintliga samarbetet skulle kunna förbättras i fortsättningen. 

 

Frågor från budgetkontrollutskottet 

6. Medel från faciliteten för återhämtning och resiliens och en framtida prestationsbaserad finansiering: 

Genomförandemodellen för faciliteten för återhämtning och resiliens (RRF) innebär en betydande förändring av 
EU:s finansiering eftersom utbetalningen av medel baseras på uppnåendet av mål och delmål och inte är kopplad 
till kostnader. Både revisionsrätten och parlamentet har pekat på allvarliga brister i modellen när det gäller 
kontroll och transparens. Utan större förbättringar kan denna nya modell inte fungera som en plan för framtida 
EU-utgifter. 
Vilka planer har du för att förbättra övervakningen av RRF-utgifterna, särskilt när det gäller att undvika 
dubbelfinansiering, säkerställa transparens genom att rapportera slutmottagarna av medel och säkerställa 
efterlevnad av nationella och europeiska rättsliga krav? Hur kommer du att tillämpa lärdomarna från 
utformningen och genomförandet av RRF på andra prestationsbaserade faciliteter, och vad anser du om 
inrättandet av framtida prestationsbaserade faciliteter, särskilt i nästa fleråriga budgetram? Hur skulle du 
säkerställa att mekanismerna för att mäta prestationer fokuserar på resultat snarare än på output och att undviker 
grönmålning? Vilka konkreta åtgärder kommer du att vidta för att avsevärt minska den byråkratiska bördan, bland 
annat genom ökad digitalisering, och se till att EU-medlen genererar tillväxt, vid genomförandet av både medel 
som omfattas av direkt förvaltning (såsom RRF) och medel som omfattas av delad förvaltning? 

EU-budgeten har med tiden blivit betydligt mer prestationsinriktad. Europaparlamentets stöd har varit avgörande 
för att förbättra indikatorernas robusthet och inrätta särskilda mekanismer som exempelvis prestationsramar som 
innebär att anslagen delvis fördelas när målen har uppnåtts, införandet av finansiering som inte är kopplad till 
kostnader som en möjlighet inom ramen för de sammanhållningspolitiska fonderna och som regel inom ramen för 
faciliteten för återhämtning och resiliens, Sociala klimatfonden, Ukrainafaciliteten och faciliteten för reformer och 
tillväxt för västra Balkan, och en ökad prestationsinriktning inom den gemensamma jordbrukspolitiken, som nu 
genomförs via strategiska planer.  
 
Det finns dock fortfarande mycket att lära av tidigare erfarenheter, både när det gäller sådant som fungerar väl och 
sådant som behöver förbättras. I detta avseende erkänner och uppskattar jag den roll som parlamentet, särskilt 
budgetkontrollutskottet, och revisionsrätten spelar när det gäller att bedöma hur olika instrument och program 
fungerar i syfte att göra dem mer effektiva och ändamålsenliga och bättre skydda unionens ekonomiska intressen. 
Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att ta vederbörlig hänsyn till deras slutsatser och 
rekommendationer vid utformningen av nästa fleråriga budgetram. 
 
 
Som nämndes i föregående svar är vi skyldiga EU-medborgarna och deras företrädare att göra vårt yttersta för att 
det ska råda största möjliga öppenhet. I detta sammanhang välkomnar jag varmt den reviderade 
budgetförordningen, som från och med 2028 kommer att säkerställa att uppgifter om mottagare av EU-medel 
offentliggörs för hela EU-budgeten och oavsett förvaltningssätt, inklusive prestationsbaserade program för 
medlemsstaterna.  
 
Medlemsstaternas och berörda parters önskemål om förenklingar är fullständigt berättigade, och om jag godkänns 
som kommissionsledamot kommer jag att tillmötesgå dem. Vi måste minska den administrativa bördan för alla 
stödmottagare, dvs. företag, jordbrukare, medborgare och icke-statliga organisationer samt nationella, regionala 
och lokala myndigheter, och samtidigt fortsätta att säkerställa att EU-medlen kontrolleras effektivt. Ju komplexare 
reglerna är, desto större är risken för utgiftsfel. En enklare och mer fokuserad EU-budget kommer att bidra till att 
minska riskerna för inbyggda fel och stärka en sund ekonomisk förvaltning av budgeten.  
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Med detta i åtanke kommer jag att arbeta hårt för digitalisering för att minska den administrativa bördan för 
mottagarna av EU-finansiering. Digitaliseringen bör också förbättra det datautvinnings- och 
riskbedömningsverktyg som kommissionen tillhandahåller medlemsstaterna för att förbättra kontrollen och 
revisionen. Det syftar bland annat till att förhindra allvarliga oriktigheter såsom dubbelfinansiering, bedrägerier 
och intressekonflikter. Jag kommer att göra mitt yttersta för att övertyga alla medlemsstater om att göra införandet 
av detta datautvinnings- och riskbedömningsverktyg obligatoriskt. Verktyget bör vara kompatibelt med 
medlemsstaternas egna databaser så att uppgifterna samlas in och lagras endast en gång. Denna centralisering av 
information bör gå hand i hand med andra åtgärder för att minska den administrativa bördan samtidigt som man 
fortsätter att säkerställa högsta möjliga standard för skyddet av EU:s ekonomiska intressen, t.ex. den samlade 
revisionsstrategin eller inrättandet av en gemensam kontaktpunkt för mottagare av EU-medel. Detta är endast ett 
exempel som visar att det finns stort utrymme att ytterligare rationalisera och förenkla de regler som styr EU:s 
utgifter. 
 
Jag kommer att samarbeta med alla berörda parter vid utformningen av unionens framtida budgetprogram och dra 
lärdom av nuvarande erfarenheter, särskilt när det gäller resultat, enkelhet och flexibilitet, snabbhet och strategiskt 
fokus, och samtidigt ägna särskild uppmärksamhet åt skyddet av EU:s ekonomiska intressen.  
 
 

7. Struktur för bedrägeribekämpning: 

Inrättandet av Europeiska åklagarmyndigheten (Eppo) var ytterligare en milstolpe i EU:s struktur för 
bedrägeribekämpning, men bristen på samordning av de många berörda komponenterna har gjort att resultaten 
när det gäller att skydda EU:s budget inte varit optimala. 
Vilka åtgärder har du för avsikt att vidta för att förbättra skyddet av EU:s ekonomiska intressen på ett konkret och 
mätbart sätt? För att förbättra din ansvarsskyldighet som kommissionsledamot med ansvar för 
bedrägeribekämpningsstrukturen, vilka åtgärder kommer du att föreslå för att säkerställa bättre samordning 
mellan alla delar av bedrägeribekämpningen, inbegripet Olaf, Eppo, Europol och Eurojust? Skulle en 
sammanslagning av till exempel Olaf och Eppo leda till bättre synergier och resultat, och hur kan återvinningen 
av medel som är föremål för oriktigheter eller bedrägerier förbättras? 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer det att ingå i mina dagliga uppgifter att se till att 
kommissionen upprätthåller högsta standard för finansiell kontroll och skyddar EU:s budget på effektivast möjliga 
sätt, särskilt mot de allvarligaste riskerna som bedrägeri, korruption, organiserad brottslighet och 
intressekonflikter. Jag är övertygad om att effektiva mekanismer för att skydda EU:s budget mot bedrägerier bör 
vara en integrerad del av nästa fleråriga budgetram. Skyddet av unionens ekonomiska intressen kommer att vara 
drivkraften bakom mina ansträngningar att utveckla/stärka bedrägeribekämpningsstrukturen, som är ett av 
kommissionens viktigaste ansvarsområden, tillsammans med befintliga oberoende utredningsorgan som 
Europeiska åklagarmyndigheten (Eppo) och Europeiska byrån för bedrägeribekämpning (Olaf).   

Jag kommer att fortsätta att förbättra budgetutgifternas övergripande resultat och stärka kampen mot bedrägerier 
och korruption genom konkreta åtgärder och initiativ i samordning med de kommissionsledamöter som ansvarar 
för de olika aktuella politikområdena. Jag planerar till exempel att stärka och förbättra kommissionens 
förebyggande bedrägeribekämpningsåtgärder. I kommissionens strategi mot bedrägerier lyfts ökad användning av 
digitala verktyg, samarbete och en förstärkt bedrägeribekämpningsstruktur fram som de viktigaste frågorna för att 
bekämpa bedrägerier, och jag kommer att arbeta för att uppnå dessa mål. Efter översynen av budgetförordningen 
bör systemet för tidig upptäckt och uteslutning (Edes-systemet) utnyttjas fullt ut för att utesluta alla fall som hotar 
EU:s budget. Datautvinnings- och riskbedömningsverktyg måste också användas i större utsträckning för att 
allvarliga oriktigheter som intressekonflikter och dubbelfinansiering ska kunna undvikas. Jag har också för avsikt 
att uppmuntra medlemsstaterna att fullt ut utnyttja Irregularity Management System (IMS), vilket är det it-verktyg 
som de använder för att rapportera oriktigheter och bedrägerier. Med hjälp av fullständiga uppgifter av god kvalitet 
går det att göra bättre analyser och få en bättre förståelse för utvecklingen inom detta område. 

Jag planerar att bedriva ett nära samarbete med kommissionsledamoten med ansvar för demokrati, rättvisa och 
rättsstatsprincipen för att se till att den framtida långtidsbudgeten har starka garantier mot korruption som gäller 
alla medel och att EU-medel används för att stödja nationella åtgärder som syftar till att bekämpa korruption och 
skydda både unionens och medlemsstaternas ekonomiska intressen. 

När det gäller efterhandsåtgärder för att skydda unionens budget kommer jag grundligt att bedöma om och hur 
kommissionens eget revisionssystem för upptäckt av bedrägerier kan förbättras, liksom inom ramen för de 
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revisioner som utförs av de nationella myndigheterna. Vidare avser jag att tillsammans med de berörda 
kommissionsledamöterna undersöka hur man kan underlätta lagföring av gränsöverskridande korruptionsfall som 
påverkar unionens medel och som medlemsstaterna inte på egen hand kan hantera.  

Ett effektivt samarbete mellan alla aktörer inom bedrägeribekämpning är avgörande i kampen mot bedrägerier 
som riktar sig mot de ekonomiska intressena både på unionsnivå och på medlemsstatsnivå. För att ytterligare stärka 
samordningen mellan dessa aktörer planerar jag därför att leda en översyn av EU:s bedrägeribekämpningsstruktur. 
I detta sammanhang, och i nära samarbete med kommissionsledamoten med ansvar för demokrati, rättvisa och 
rättsstatsprincipen och kommissionsledamoten med ansvar för inre frågor och migration, kommer jag att utnyttja 
de pågående och kommande utvärderingarna av förordningarna om Europeiska åklagarmyndigheten, Europeiska 
byrån för bedrägeribekämpning, Europeiska unionens byrå för samarbete inom brottsbekämpning (Europol) och 
Europeiska unionens byrå för straffrättsligt samarbete (Eurojust). Baserat på resultaten av dessa utvärderingar 
skulle en eventuell översyn av de relaterade rättsliga instrumenten också kunna vara ett tillfälle att skapa fler 
synergier och till fullo utnyttja eventuella kompletterande inslag. Jag skulle också förespråka en översyn av 
arbetsformerna där så behövs för att på så sätt verka för ett smidigt samarbete. I detta sammanhang har jag också 
för avsikt att bedriva ett nära samarbete med kommissionsledamoten med ansvar för demokrati, rättvisa och 
rättsstatsprincipen och kommissionsledamoten med ansvar för inre frågor och migration för att samordna en ram 
för snabbt och effektivt informationsutbyte och samarbete mellan de olika utrednings-, åklagar- och 
brottsbekämpande organen på EU-nivå.   

När det gäller Europeiska byrån för bedrägeribekämpning kommer jag att fortsätta att stödja byrån i utförandet av 
dess viktiga uppdrag att genomföra administrativa utredningar av oriktigheter och bedrägerier som riktar sig mot 
unionens ekonomiska intressen. Jag kommer också att göra en bedömning av huruvida byråns mandat bör ses över, 
till exempel för att öka stödet till tillämpningen av EU-lagstiftningen i bedrägeriärenden som omfattar olika 
medlemsstater. Därutöver kommer jag att leda diskussionen om kommissionens interna riktlinjer för användningen 
av rapporterna från Europeiska byrån för bedrägeribekämpning.   

Kommissionen har gett stöd åt och samarbetat med Europeiska åklagarmyndigheten för att skydda unionens 
ekonomiska intressen sedan juni 2021, då Europeiska åklagarmyndigheten inledde sin operativa verksamhet. Jag 
har för avsikt att uppmuntra och ge ett fortsatt stöd åt Europeiska åklagarmyndigheten i utförandet av dess uppdrag 
att utreda och lagföra brott som påverkar unionens och medlemsstaternas ekonomiska intressen. Detta bör i 
slutändan leda till ökad återvinning av EU-medel. Om jag godkänns kommer jag också att åta mig att främja 
användningen av systemet för tidig upptäckt och uteslutning baserat på fakta som fastställts av Europeiska 
åklagarmyndigheten i dess utredningar. Den pågående utvärderingen av förordningen om Europeiska 
åklagarmyndigheten kommer att ge en grund för eventuella framtida åtgärder som syftar till att stärka Europeiska 
åklagarmyndighetens roll i kampen mot allvarliga brott som påverkar unionens ekonomiska intressen. Jag planerar 
också att stödja fördjupade utbyten på teknisk nivå mellan kommissionens avdelningar och Europeiska 
åklagarmyndigheten, till exempel för att hitta lösningar för informationsutbyte eller diskutera eventuella brister i 
upptäckten av bedrägerier.  

Europeiska byrån för bedrägeribekämpning och Europeiska åklagarmyndigheten har olika men kompletterande 
roller och befogenheter inom bedrägeribekämpningsstrukturen. Europeiska åklagarmyndigheten å ena sidan är en 
oberoende åklagarmyndighet i Europeiska unionen som ansvarar för att genomföra brottsutredningar, lagföra och 
väcka åtal för brott som riktar sig mot unionens och medlemsstaternas ekonomiska intressen. Europeiska byrån 
för bedrägeribekämpning å andra sidan utvecklar en strategi mot bedrägeri för kommissionen och genomför 
administrativa utredningar av bedrägerier och annan olaglig verksamhet som riktar sig mot EU:s budget, 
korruption och allvarliga tjänstefel på administrativ nivå, utan att ha befogenhet att genomföra brottsutredningar 
och väcka åtal. I stället för att diskutera en sammanslagning av dessa två organ, vilket tycks svårt att genomföra 
ur rättslig synvinkel, anser jag att vi bör fokusera på att förbättra deras samarbete och komplementaritet för att på 
så sätt säkerställa skyddet av EU:s ekonomiska intressen, vilket är en prioritering inom ramen för mitt mandat. För 
att EU-budgeten ska skyddas på ett heltäckande sätt behövs både straffrättsliga och administrativa medel som 
skyddar EU-medlen.  

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer mitt yttersta mål att vara att se till att alla medel som erhållits 
på olagligt sätt återvinns och återförs till EU:s budget, att de som begår brott mot unionens och medlemsstaternas 
ekonomiska intressen snabbt och effektivt ställs inför rätta och att de åläggs effektiva och avskräckande påföljder.  
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8. Mekanismen för villkorlighet i samband med rättsstatsprincipen: 

Förordningen om villkorlighet i samband med rättsstatsprincipen var ett viktigt framsteg under den senaste 
valperioden, eftersom den gjorde utbetalningen av EU-medel till medlemsstaterna beroende av respekten för 
rättsstatsnormerna. Trots tydliga rättsliga skyldigheter för kommissionen att hålla Europaparlamentet informerat 
har ofta medierna varit bättre informerade än parlamentet.  
Vilka åtgärder kommer du att vidta för att uppfylla dina rättsliga skyldigheter att informera Europaparlamentet 
fullt ut och utan dröjsmål samt stå till förfogande utan begränsningar för en strukturerad dialog?   
Hur kommer du att säkerställa full respekt för rättsstatsprincipen och unionens värden vid genomförandet av 
nuvarande och framtida EU-medel? Hur kommer du att undvika motsägelser och säkerställa en enhetlig strategi 
vid tillämpningen av de befintliga verktygen, inbegripet villkorlighetsmekanismen, de övergripande nödvändiga 
villkoren och rapporten om rättsstatsprincipen för att uppnå detta mål? Vilka arbetsformer kommer du att införa 
för att samarbeta med kommissionsledamoten med ansvar för demokrati, rättvisa och rättsstatsprincipen?   

Jag kommer att ge mitt fulla stöd till tillträdande ordförande Ursula von der Leyens åtagande att stärka 
rättsstatsprincipen under den tillträdande kommissionens mandatperiod, och om jag godkänns ser jag fram emot 
att bedriva ett nära samarbete med parlamentet i denna viktiga fråga. Respekten för rättsstatsprincipen är en 
förutsättning för EU-medel. 

Parlamentet har varit avgörande för införandet av den generella villkorlighetsordningen. I enlighet med 
villkorlighetsförordningen kommer jag omedelbart att informera parlamentet om alla åtgärder som föreslås, antas 
eller upphävs i enlighet med den. Vidare ser jag fram emot ett fortsatt samarbete mellan de två institutionerna i 
dessa frågor.  

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att föreslå kraftfulla skyddsåtgärder för 
rättsstatsprincipen i nästa fleråriga budgetram. De skulle bygga på att den generella villkorlighetsordningen 
tillämpas på alla medel. Vi måste också dra lärdom av erfarenheterna från genomförandet av den nuvarande 
budgeten och NextGenerationEU. Faciliteten för återhämtning och resiliens och de nödvändiga villkoren inom 
ramen för sammanhållningspolitiken har till exempel visat hur EU-budgeten kan främja reformer som stärker 
rättsstatsprincipen i medlemsstaterna. Samtidigt har tillämpningen av rättsstatsrelaterade villkor kopplade till 
finansiering inom olika instrument visat att reglerna kan rationaliseras så att de får ännu större verkan.  

Korruption undergräver medborgarnas förtroende för den offentliga förvaltningen och dess effektivitet och skadar 
därmed det vi försöker uppnå med EU:s budget: vi måste upprätthålla en nolltoleranspolitik mot korruption. Om 
jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att ha ett nära samarbete med kommissionsledamoten med 
ansvar för demokrati, rättvisa och rättsstatsprincipen samt andra relevanta kommissionsledamöter för att bidra till 
att ta fram en övergripande och tydlig EU-strategi för korruptionsbekämpning och se till att EU-medel avsätts till 
nationella åtgärder som syftar till att stärka rättsstatsprincipen, till exempel genom finansieringsåtgärder för att 
förebygga och bekämpa korruption och skydda EU:s ekonomiska intressen.  
 
Rapporten om rättsstatsprincipen och de rekommendationer som ges i den är en viktig källa för att övervaka 
rättsstatsfrågor i medlemsstaterna. Rapporten är central för de bedömningar som görs enligt 
villkorlighetsförordningen. De slutsatser som dras enligt villkorlighetsförordningen, inbegripet när de härrör från 
rapporten om rättsstatsprincipen, måste visa på kopplingen till EU:s budget i enlighet med kraven i 
villkorlighetsförordningen. Denna bedömning måste vara evidensbaserad, vilket bekräftats av domstolen.  

Framöver kommer vi att behöva arbeta för att ytterligare stärka kopplingen mellan ekonomiskt stöd och de 
rekommendationer som riktas till medlemsstaterna i rapporten om rättsstatsprincipen.  

 

Fråga från utskottet för rättsliga frågor 

9. Offentlig förvaltning  

Hur kommer du, i egenskap av nominerad kommissionsledamot med ansvar för offentlig förvaltning, att se till att 
Europa med hjälp av en modern och effektiv offentlig förvaltning kan genomföra unionens politik och göra skillnad 
för européerna i deras dagliga liv, även med beaktande av de rekommendationer till kommissionen som 
parlamentet antog den 22 november 2023 i enlighet med artikel 225 i EUF-fördraget, avseende ett 
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lagstiftningsförslag, grundat på artikel 298 i EUF-fördraget, om en förordning om en öppen, effektiv och 
oberoende EU-förvaltning (se Europaparlamentets resolution A9–0309/2023 – 2021/2161 (INL)), samt om 
principerna för digitalisering av unionens förvaltningsprocesser och om principerna för utveckling och införande 
av digitala lösningar? 

Europa måste kunna bemöta de problem och utmaningar som människor ställs inför i sina liv och leverera 
heltäckande lösningar som leder till djupgående förändringar i våra samhällen på ett sådant sätt att ingen lämnas 
utanför. Om jag godkänns som kommissionsledamot förbinder jag mig fullt ut att verka för en modern och effektiv 
förvaltning som uppfyller våra politiska prioriteringar i enlighet med vad den tillträdande ordföranden anger i min 
uppdragsbeskrivning. Jag vill se en förvaltning som inte enbart är effektiv utan också anpassar sig till de 
möjligheter och utmaningar som den ställs inför – från ett högt tryck på resurser och utnyttjande av ny teknik till 
förberedelser för en större union i framtiden. 

I arbetet med att förverkliga denna vision kommer jag att vara både kreativ och ambitiös och överväga de 
möjligheter som finns till att ytterligare modernisera vår offentliga förvaltning. För att uppnå detta kommer jag att 
göra en omfattande översyn av kommissionens organisation och verksamhet, som kommer att kompletteras med 
en extern riktmärkning. Jag är medveten om att detta omfattande arbete inte kan genomföras på egen hand. Därför 
kommer jag att sammankalla en reflektionsgrupp på hög nivå, vars insikter och expertis kommer att bli ett 
värdefullt bidrag i arbetet med att utforma kommissionens framtida offentliga förvaltning. Jag har också för avsikt 
att ta vara på den omfattande kunskap som finns inom befintliga nätverk, såsom Europeiska nätverket av offentliga 
förvaltningar, och att dra nytta av erfarenheterna från tidigare översyner. 

Med utgångspunkt i de framsteg som gjorts, framför allt när det gäller könsbalansen, kommer jag att fortsätta 
ansträngningarna för att få till stånd en diversifierad och inkluderande personalstyrka som i högre grad 
representerar de människor vi arbetar för. En säker arbetsplats är en grundläggande förutsättning för detta, och om 
jag godkänns kommer jag fullt ut att ta hjälp av kommissionens omarbetade plan för att motarbeta trakasserier för 
att därigenom främja en kultur som präglas av respekt och tillit. Jag kommer också att ägna särskild 
uppmärksamhet åt att förbättra den geografiska balansen bland kommissionens personal. Slutligen kommer jag att 
fortsätta arbetet med att förbättra säkerheten för vår personal och i våra byggnader.  

En lika viktig hörnsten i framtidens offentliga förvaltning är att ha en mycket effektiv talanghantering. 
Kommissionen kommer att behöva bli bättre på att locka de bästa talangerna från alla medlemsstater och få dem 
att engagera sig och utvecklas under hela karriären. Detta behöver underbyggas av en rörlighetspolitik som gör att 
personalen kan utveckla sin potential och bidra till våra prioriteringar.  

Betydande framsteg har redan gjorts mot en grön och digital offentlig förvaltning som skapar en effektiv, modern 
och hållbar arbetsmiljö. Personalen arbetar nu fullt ut i en hybridmiljö och använder ny digital teknik och nya 
digitala verktyg för kunskapshantering på ett effektivt sätt. Mitt mål är att bygga vidare på dessa framsteg och ta 
ännu större steg mot smidiga och samarbetsinriktade arbetsmetoder och strukturer, med stöd av rationaliserade 
och förenklade personalprocesser och personalpolicyer. Detta är absolut nödvändigt för att kommissionens 
avdelningar ska kunna förverkliga de växande politiska prioriteringarna med begränsade resurser. 

I mitt engagemang för dessa mål åtar jag mig att verka för ökad harmonisering, ökat samarbete och ökade synergier 
med EU:s övriga institutioner, byråer och organ, bland annat i samband med den omfattande översynen av 
kommissionens organisation och verksamhet, i strävan efter att EU:s hela offentliga förvaltning ska vara modern 
och effektiv. 

Jag delar också parlamentets mål att erbjuda medborgare och företag en öppen, tillgänglig, rättvis och effektiv EU-
förvaltning som bygger på en tydlig uppsättning vägledande principer för digitaliserade administrativa 
förfaranden, vilket professor Draghi betonar i sin senaste rapport.  

Kommissionen har gjort väsentliga framsteg mot detta mål, bland annat genom att utveckla en egen AI-modell för 
maskinöversättning för att överbrygga språkbarriärer och göra det lättare för medborgarna att interagera med EU:s 
förvaltning. Mitt mål är att bygga vidare på denna expertis för att ytterligare stödja flerspråkigheten i EU:s stora 
språkmodell, erbjuda avancerade AI-baserade flerspråkiga tjänster på alla EU-språk samt förbättra EU-
förvaltningen och tillgången till digitala offentliga tjänster.  

Jag är medveten om att Europaparlamentet sedan länge efterlyst en gemensam förordning om administrativa 
förfaranden, särskilt i sin resolution från november 2023 enligt artikel 225 i EUF-fördraget. Kommissionen svarade 
i februari 2024 och aviserade förberedande arbete kring den lämpligaste uppföljningen av ett positivt svar. Detta 
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pågående arbete kommer att göra det möjligt för nästa kommission att besluta om konkreta åtgärder – inbegripet 
eventuella lagstiftningsåtgärder – för att på bästa sätt följa parlamentets rekommendationer.  

 

Fråga från utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor: 

10. Hur planerar du att fortsätta att verkställa förordningen om villkorlighet i samband med rättsstatsprincipen, 
särskilt när det gäller inkonsekvenser i utvärderingen av riktmärken för rättsstatsprincipen enligt förordningen 
om gemensamma bestämmelser, RRF-förordningen och den nyligen omarbetade budgetförordningen? Är du 
beredd att åta dig att använda dessa instrument fullt ut, förutsatt att de övriga villkoren i dessa instrument är 
uppfyllda, till exempel i fall där kommissionen själv identifierar överträdelserna av unionens värden (såsom i 
rapporten om rättsstatsprincipen eller andra rapporter) och där medlemsstaterna inte följer kommissionens 
rekommendationer eller relevant rättspraxis från EU-domstolen och Europadomstolen? Vilka förbättringar 
kommer du att föreslå för denna rättsliga ram inför den nya fleråriga budgetramen? Hur kommer du att säkerställa 
att blockerade medel får tas i bruk endast när de berörda delmålen i medlemsstaternas RRF-planer har uppnåtts? 
Hur kommer du att säkerställa en enhetlig struktur för bedrägeribekämpning och ett effektivt samarbete mellan 
de olika aktörerna på EU-nivå, däribland Europeiska åklagarmyndigheten (Eppo) och Olaf? Vilka åtgärder 
kommer du att vidta för att bekämpa bedrägerier som riktar sig mot unionens ekonomiska intressen genom 
straffrättsliga bestämmelser, särskilt för att stärka Europeiska åklagarmyndigheten när det gäller materiell 
behörighet och resurser? Hur kommer du att säkerställa ett effektivt samarbete mellan brottsbekämpande 
myndigheter och nationella åklagare och EU-åklagare, särskilt när det gäller informationsutbyte? 

Jag är fast besluten att fortsätta att noga övervaka rättsstatssituationen i samtliga medlemsstater och säkerställa en 
rättvis och lika behandling enligt villkorlighetsförordningen. Detta gör det möjligt för EU att vidta åtgärder, till 
exempel att ställa in betalningar eller göra finansiella korrigeringar, för att skydda unionens budget mot 
överträdelser av rättsstatsprincipen i medlemsstaterna. Villkorlighetsförordningen syftar dock inte till att ingripa 
mot överträdelser av EU:s värden i sig, utan är ett instrument för att hantera situationer som har direkt relevans för 
skyddet av unionens ekonomiska intressen. Villkorlighetsförordningen tillgrips om andra verktyg för att skydda 
unionens budget inte kan användas på ett mer ändamålsenligt sätt. Åtgärder kan vidtas enligt 
villkorlighetsförordningen parallellt med andra instrument, såsom i fallet med Ungern, där villkoren också var 
uppfyllda för att kommissionen skulle kunna använda det övergripande nödvändiga villkoret om stadgan om de 
grundläggande rättigheterna i förordningen om gemensamma bestämmelser och delmål inom ramen för faciliteten 
för återhämtning och resiliens.  

Även om varje instrument har egna mål och förfaranderegler kommer jag att säkerställa fullständig samordning 
och samstämmighet i tillämpningen av respektive instrument, detta tillsammans med de övriga 
kommissionsledamöter som ansvarar för tillämpningen av dem. Jag kommer inte att tveka att förespråka ett 
fullständigt utnyttjande av de befogenheter som beviljas enligt varje instrument för att på ett ändamålsenligt sätt 
skydda unionens ekonomiska intressen i enlighet med tillämpliga regler. 

Om vi blickar framåt är jag fast besluten att införa kraftfulla skyddsåtgärder för rättsstatsprincipen i nästa fleråriga 
budgetram. I de politiska riktlinjerna klargjordes att en viktig uppgift för nästa kommission blir att avgöra hur 
EU:s budget på bästa sätt kan främja reformer som stärker rättsstatsprincipen. Vi kommer att dra lärdom av 
NextGenerationEU, som i många fall har visat hur EU-budgeten också kan främja reformer som stärker 
rättsstatsprincipen. Inom ramen för faciliteten för återhämtning och resiliens kan det till exempel inte göras några 
utbetalningar förrän den berörda medlemsstaten har infört nödvändiga reformer för att uppnå de delmål som är 
kopplade till skyddet av EU:s ekonomiska intressen, och i vissa fall även delmål på rättsstatsområdet. Om en sådan 
reform skulle komma att upphävas kan kommissionen ställa in en del av de framtida utbetalningarna.  

Det är avgörande att få till stånd en enhetlig bedrägeribekämpningsstruktur och ett effektivt samarbete mellan de 
olika aktörerna på EU-nivå för att kunna skydda EU:s ekonomiska intressen och bibehålla förtroendet hos EU-
medborgarna. Den ökade organiserade brottsligheten i EU kräver att EU:s strukturer för bedrägeribekämpning 
stärks, med fokus på att undvika dubbelarbete, utnyttja kompletterande inslag och skapa fler synergieffekter. 
Därför kommer jag att leda en översyn av den övergripande bedrägeribekämpningsstrukturen med koppling till 
skyddet av EU:s ekonomiska intressen. I denna översyn kommer hänsyn att tas till resultaten av pågående och 
kommande utvärderingar av berörda aktörer och enheter, vilket kommer att ge värdefulla insikter för att forma 
denna process.  
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I detta sammanhang kommer jag att prioritera arbetet med att främja en mer sammanhållen och samordnad strategi 
för bedrägeribekämpningen på EU-nivå. I detta kommer att ingå att främja ett närmare samarbete mellan 
Europeiska åklagarmyndigheten, Europeiska byrån för bedrägeribekämpning och andra relevanta aktörer samt att 
undersöka möjligheterna till ökade synergier och ökat informationsutbyte. Tillsammans med den blivande 
kommissionsledamoten med ansvar för demokrati, rättvisa och rättsstatsprincipen kommer jag i synnerhet att ta 
nödvändiga initiativ för att öka komplementariteten mellan Europeiska åklagarmyndigheten och Europeiska byrån 
för bedrägeribekämpning.  

Trots de strikta begränsningarna i den nuvarande fleråriga budgetramen fann budgetmyndigheten medel för att 
stödja Europeiska åklagarmyndigheten så att myndigheten kunde utföra sitt uppdrag på ett ändamålsenligt och 
effektivt sätt, och bekräftade därmed hur viktig Europiska åklagarmyndighetens roll är i kampen mot bedrägerier 
och korruption. En välfungerande bedrägeribekämpningsstruktur, som omfattar Europeiska åklagarmyndigheten 
och Europeiska byrån för bedrägeribekämpning, är ett av de bästa försvaren och garantierna för unionsbudgeten 
och gynnar samtidigt medlemsstaternas nationella budgetar.  Jag kommer därför att prioritera att se till att alla 
aktörer i EU:s bedrägeribekämpningsstruktur får det stöd de behöver. 

I detta avseende kommer den pågående utvärderingen av förordningen om Europeiska åklagarmyndigheten och 
annan översynsverksamhet att ge en grund för eventuella framtida åtgärder som syftar till att stärka Europeiska 
åklagarmyndighetens roll i kampen mot brott som påverkar unionens ekonomiska intressen. Jag har för avsikt att 
uppmuntra och ge ett fortsatt stöd åt Europeiska åklagarmyndigheten i genomförandet av dess mandat, som är 
inriktat på att utreda och lagföra brott som påverkar unionens och medlemsstaternas ekonomiska intressen.  

Att säkerställa ett effektivt samarbete mellan brottsbekämpande myndigheter, nationella åklagare och EU-åklagare 
är avgörande i kampen mot brott som påverkar unionens och medlemsstaternas ekonomiska intressen, och jag 
kommer att fortsätta att noga övervaka medlemsstaternas samarbete med Europeiska åklagarmyndigheten enligt 
villkorlighetsförordningen. 

För att stärka samarbetet mellan de olika aktörerna kommer jag att arbeta för att utveckla en stabil ram för 
informationsutbyte. Jag kommer att uppmuntra inrättandet av möjliga initiativ för att främja ett snabbare och 
effektivare informationsutbyte mellan Europeiska åklagarmyndigheten och Europeiska byrån för 
bedrägeribekämpning, bland annat genom att vid behov uppmuntra en översyn av arbetsformerna, för att verka för 
ett smidigt samarbete, samtidigt som deras oberoende i samband med utredningar respekteras fullt ut. Detta 
kommer också att leda till att man snabbt kan återvinna EU-medel, tillämpa administrativa åtgärder och identifiera 
eventuella överträdelser av EU-lagstiftningen som kan påverka EU:s och medlemsstaternas ekonomiska intressen.  

Slutligen kommer jag, om jag godkänns som kommissionsledamot, att stärka kommissionens förebyggande 
bedrägeribekämpningsåtgärder och undersöka hur man kan underlätta lagföring av gränsöverskridande brott som 
påverkar unionens medel och som medlemsstaterna inte på egen hand kan hantera. På så sätt kan vi säkerställa ett 
robustare och effektivare skydd av EU:s ekonomiska intressen, både på EU-nivå och i medlemsstaterna, och öka 
EU-medborgarnas förtroende för institutionerna och det sätt på vilket vi hanterar skattebetalarnas pengar. 
 


